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HLAS STAROSTYHLAS STAROSTY

I

HLAS ZVE NA POUŤHLAS ZVE NA POUŤ

Přivítejme jaro a nekazme si ho 
   spory a malichernostmi

když zima o sobě pořád dává vědět, tak 
nejenom z kalendáře, ale i podle prvních 
květů bledulí, sněženek a narcisů víme, že 
rok přechází do své hezčí, teplejší části, 
přichází jaro.

To, že se příroda začíná probouzet, 
jsme si mohli zblízka všimnout na dru-

hém ročníku pochodu Naučnou stezkou Nadějkovsko, 
na který jsme mohli vyrazit poslední březnovou sobo-
tu. Počasí nám letos neukázalo nejvlídnější tvář, přesto 
trasu prošlo víc než dvě stě účastníků. Kromě krás-
ných koutů místní přírody mohli vidět a zkusit nově 
nainstalovaný herní prvek u ohniště na Rozhrání, kde 
se mohli také občerstvit. Věřím, že se pochod po nauč-
né stezce okolo Nadějkova stane každoroční součástí 

prvních jarních dnů, a 
děkuji všem, kdo se na 
přípravě stezky a orga-
nizaci pochodu podílí.

Přeji vám všem, aby 
vás jaro naplnilo novou 
energií, chutí do živo-
ta, abychom si nekazili 
krásné dny malicher-
nostmi a hloupými spo-
ry. Přeji vám krásné Ve-
likonoce, se sluníčkem, 
pomlázkou a vším ostat-
ním, co k nim patří.

Arnošt Novák

Obec Nadějkov Vás srdečně zve na tradiční

POUŤ V NADĚJKOVĚ
ve dnech 2.-4. června 2023

na náměstí Prokopa Chocholouška

Pátek 2. června
• Zábava v hospodě U Jandů, od 20.00, vstupné 150 Kč, 
k tanci a poslechu bude hrát rocková kapela Suteren

• Noc kostelů (19.00 – 21.30)

Sobota 3. června
• 13.00 fotbal rodiče x děti (fotbalové hřiště Nadějkov)

Bohatý program v PKC
• 14.00-18.00 výstava vodních mlýnů v knihovně

• 14.00-15.00 přednáška Tereza Dvořáková – vodní mlýny
• 16.00-19.00 degustace vína na nádvoří PKC

• 21.30 promítání na farské zahradě
Neděle 4. června

• 8.00-9.00 bohoslužba v Kostele Nejsvětější trojice v Nadějkově
• 9.00-12:00 výstava vodních mlýnů v knihovně

• 14.00 DRAVCI V AKCI na náměstí
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HLAS K VOLBĚ PREZIDENTAHLAS K VOLBĚ PREZIDENTA

Blahopřejeme našim jubilantům
Leden:  Fuka Luděk (Nepřejov), Rohmová Milada (Chlístov),  

Vacek Jan (Brtec), Bednář Radek (Nadějkov), Stehlíková Radmila 
(Nadějkov), Hejhalová Marie (Větrov)

Únor: Pilíková Marie (Brtec), Nováková Marie (Starcova Lho-
ta), Veselá Anežka (Nadějkov), Vocílka Jiří (Chlístov), Šitnerová 
Miloslava (Nadějkov)

Březen: Dvořák Jaroslav (Nadějkov), Kvasničková Ma-
rie (Nadějkov), Koubová Marie (Kaliště), Čichovská Jana  
(Nadějkov)

BLAHOPŘÁNÍ HLASUBLAHOPŘÁNÍ HLASU
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HLAS O PROJEKTECH OBCEHLAS O PROJEKTECH OBCE 

Projekty obce pro rok 2023
    • Místní komunikace (MMR)
Obec podala žádost o dotaci Ministerstva pro místní rozvoj na opravu komunikace Nadějkov obchod – 

Hronova Vesec. V letošním roce dosáhnou na finanční prostředky především tři kraje z České republiky 
(Karlovarský, Ústecký a Moravskoslezský), které jsou výrazně bodově zvýhodněné. Šance Nadějkova 
na získání dotace je tedy minimální. Zastupitelé se shodli, že oprava komunikace bude rozdělena na tři 
úseky, aby bylo možné komunikaci postupně opravovat i z vlastních zdrojů obce. V letošním roce bude 
opraven minimálně první úsek od obchodu na křižovatku Hronova Vesec-Šichova Vesec. 

    • Místní komunikace (Jihočeský kraj)
V roce 2022 se s přispěním peněz z Jihočeského kraje podařilo opravit komunikace na Bláhův mlýn a 

začátek komunikace Homolská (od Starcovy Lhoty). Obec podala žádost na Jihočeský kraj na pokračo-
vání projektu opravy MK Homolská od Boučí na křižovatku k rybníku Pilař. Technologie opravy – pene-
trovaný makadam.

    • Fasáda DPS, zateplení (POV Jčk)
Pokračujeme v opravách obecních budov, tentokrát je v plánu opravit západní část objektu DPS - vý-

měna oken, zateplení fasády, okapy a svody. Postupná výměna oken současně se zateplením fasády je 
rozdělena do tří etap. 

    • Hřbitov (MZE)
Obec podala žádost o opravu hrobky na hřbitově. Objekt potřebuje zásadní opravy fasády, vnitřních 

omítek, opravu nebo výměnu oken a dveří a okapových prvků. 

    • Úspory energií - FVE pro obce
Rada obce prověřuje možnosti současných dotačních výzev na spolufinancování fotovoltaické elek-

trárny pro obec. 

    • Střecha DPS
Obec v současné době hledá vhodný dotační titul pro opravu střechy domu s pečovatelskou službou.

    • Zameták
Obec Nadějkov udržuje téměř 25 km místních komunikací. Úklid těchto komunikací po zimní údržbě 

je časově náročný, v suchém počasí i prašný. Pro úklid delších úseků komunikací a případné znovupo-
užití posypového materiálu bude zakoupen čelní zametač na traktor se skrápěním a sběrnou nádobou. 

    • Nákup vozidla pro obec
Obec pořídí pro potřeby obce nové vozidlo Dacia Duster. Stávající vozidlo rovněž Dacia Duster (nákup 

2017) bude dále využíváno pracovníky obce, zejména z důvodu bezpečnosti a možnosti přepravit celou 
pracovní skupinu obecních zaměstnanců najednou. 

Zastupitel V. Benda upozorňuje, že zastupitelé 
neobdrželi informace z rady a dotazuje se, zda je 
pravda, že rada vypíše konkurs na místo ředitele 
ŽŠ a případně proč. Starosta uvádí, že informace 
z rady dává dohromady zaměstnankyně obce, kte-
rá je v současné době na DPN, takže se na to jed-
noduše zapomnělo. Ohledně konkursu starosta 
uvádí, že vzhledem ke skutečnosti, že k 31. 7. 2023  
končí funkční období ředitelky ZŠ, rada obce vy-
píše konkursní řízení na místo ředitele ZŠ. Je to 
standardní postup, který jsme konzultovali např. 
s městem Tábor. Rada obce chce vědět, kam bude 
škola dále směřovat. Zastupitelka Hana Buchnaro-
vá rovněž uvádí, že se jedná o běžný postup, který 
by měl být motivací pro další práci současného ře-
ditele. S tím nesouhlasí přítomná ředitelka školy, 

O škole z únorového zastupitelstva
které naopak vidí odklon od této zažité praxe.

Opoziční zastupitelé a zaměstnanci školy vyja-
dřují svou obavu z budoucnosti školy, pokud se 
současná ředitelka do konkursu nepřihlásí.  Sta-
rosta a místostarostka shodně opakují, že se paní 
ředitelka do konkursu přihlásit může a rozhodnu-
tí, zda tak učiní, je pouze na ní. Nikdo nerozporuje 
její pedagogickou odbornost. Na dotaz, co se bude 
dít, pokud se nepřihlásí nikdo, starosta odpovídá, 
že pak se konkurs vyhlásí znovu. 

Probírá se citlivost vypsání konkursu na tak 
malé obci, nejistota rodičů dětí a současných za-
městnanců z případného nového vedení školy, 
pokud by se nepřihlásila současná paní ředitelka 
nebo konkurs nevyhrála, což by podle nich mohlo 

HLAS ZE ZASTUPITELSTVAHLAS ZE ZASTUPITELSTVA
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O škole z únorového zastupitelstva
HLAS ZE ZASTUPITELSTVAHLAS ZE ZASTUPITELSTVA

Konkurs na ředitele ZŠ a MŠ v Nadějkově
Rada obce Nadějkov jako zřizovatel Základní a 

mateřské školy v Nadějkově vyhlásila v souladu 
s § 166 ods. (3) Zákona č. 561/2004 Sb. konkurs 
na pracovní místo ředitele Základní a mateřské 
školy v Nadějkově. Z pohledu zřizovatele jde o 
standardní postup bez vazby na to, který ředitel/
ředitelka funkci vykonává. Odo roce 2000 byly 
vyhlášeny konkursy na pozici ředitele Základní a 
mateřské školy v Nadějkově takto:

2003 Mgr. Zdena Bendová
2009 Mgr. Alena Mihulová
2015 Mgr. Alena Mihulová
2017 Mgr. Jana Průšová
2023 ?

Z přehledu je patrné, že konkursy se konají vždy 
po uplynutí šestiletého funkčního období ředitele/
ředitelky školy, s výjimkou roku 2017, kdy tehdej-
ší ředitelka školy podala výpověď a konkurs tedy 
proběhl mimořádně již v roce 2017.

Stávající ředitel/ředitelka školy se samozřejmě 
může do konkursu přihlásit a pozici obhájit. Kon-
kurs by měl přinést zejména nové impulsy, oživení 
koncepce školy a nastavení lepší spolupráce mezi 
školu a zřizovatelem. Konkurs v žádném případě 
neznamená omezení činnosti základní nebo ma-
teřské školy a už vůbec ne jejich uzavření. Škola 
v Nadějkově vždy měla a nadále bude mít plnou 
podporu obce.                                                Arnošt Novák

vést k hromadnému odchodu dětí i učitelů ze ško-
ly. Zaznívá i to, že zaměstnanci, rodiče, i děti jsou 
teď ve škole spokojení.

Pavel Janouch si myslí, že rada měla nejprve kon-
kurs probrat s ředitelkou školy, zeptat se, zda má 
zájem pokračovat. S tímto postupem nesouhlasí 
místostarostka Klára Tesařová. Podle ní má obec 
právo vypsat konkursní řízení bez dotazování ředi-
tele. Trvá na tom, že konkurs je věc obvyklá a moti-
vační pro obě strany. Vyjadřuje všeobecnou nespo-
kojenost rady v komunikaci s paní ředitelkou, která 
komunikuje až po vyzvání rady. Nelíbí se jí také, že 
ředitelka pouze upozorňuje na technické nedostat-
ky (např. rozvody teplé vody – řeší se téměř od po-
čátku, dále např. drobnější zednické práce – řešilo 
se až v srpnu), nepřichází na radu s návrhem řešení 
(tzn. zajištění posouzení daného problému odbor-
níkem, návrh technologického řešení a kalkulace 
nákladů) a naopak ředitelka očekává řešení situ-
ace od rady. Ředitelka oponuje, že není správcem 
budovy, že vedení malotřídky je specifické, ředitel 
musí odučit mnohem víc hodin než ředitelé běž-
ných ZŠ, musí zajistit funkci výchovného poradce, 
logopeda preventisty a jiné. Ředitelka se vyjadřu-
je, že zřejmě nebyly jasně vymezené kompetence. 
Místostarostka naopak považuje určité záležitosti 
vzhledem k funkci ředitele za samozřejmé.

Zastupitel M. Steinbauer upozornil na nespoko-
jenost finančního výboru se stavem doložení na-
kládání s finančními prostředky poskytovanými 
obcí. Trvalo to několik let a doposud obec neobdr-
žela jasné vyúčtování. K tomu se vyjadřuje účetní 
školy, která uvádí, že obec má k dispozici účetní 
knihy a nikdo jí přesně neřekl, jak má vyúčtování 
vypadat, stačilo se nad tím přece sejít. Účetní obce 
reaguje, že historicky schůzka proběhla, ale úplně 
to nedopadlo. Místostarostka uvádí, že to byl mimo 
jiné jeden z důvodů, proč proběhne ve škole ex-
terní audit, který by měl zachytit případné chyby 
nebo upozornit na nesoulad s platnou legislativou 

a pomoci nastavit způsob, jak případné nedostat-
ky odstranit. Audit bude mít charakter podpůrný 
a poradní. Obec tak chce minimalizovat případné 
spory či nedorozumění. 

Starosta obce chce po paní ředitelce rozklíčovat 
finanční prostředky, které by podle rozhovoru pro 
Český rozhlas Radiožurnál ze dne 9. 2. 2023 měly 
představovat téměř 1 milion korun (přesná cita-
ce z rozhovoru  - Obec dostává na jednoho žáka 
od státu příspěvek 15,5 tisíce korun měsíčně. „To 
nejsou malé peníze. Blíží se to k milionu, takže do 
rozpočtu obce už přijde částka, která má smysl, 
pomůže té škole, podpoří ji, když obec peníze in-
vestuje,“ komentuje ředitelka Jana Průšová.). Co je 
to za peníze a jak se dostávají k obci? Ředitelka 
tuto informaci zjistí a doloží a hned opravuje, že 
v rozhovoru mělo zaznít 15,5 tisíce korun ročně 
nikoli měsíčně.  Starosta se rovněž vymezuje proti 
tvrzení, že hrozilo zavření školy – zastupitelstvo 
nikdy o zavření školy nejednalo. Ředitelka označi-
la koncepci rozhovoru za nešťastnou, ač se jedná 
o seriál o malotřídkách, nadějkovská malotřídka 
je specifická a témata rozhovoru na zdejší ZŠ ne-
seděla. 

Jiří Dušek zmiňuje odchod dětí při zvolení sou-
časné ředitelky v roce 2017, zaznívá, že tento pro-
blém nastane znovu, pokud současná ředitelka ne-
bude ve funkci pokračovat. Místostarostka reaguje, 
že pokud je osoba ředitele, tím kdo rozděluje spo-
lečnost, je to zásadní problém.

Veřejnost se dotazuje, zda bude zajištěna nezá-
vislost komise. Starosta a místostarostka uvádí, že 
složení komise je jasně dané ze zákona. Ještě za-
znívá dotaz, zda se bude obec řídit rozhodnutím 
komise. Místostarostka reaguje, že může a nemu-
sí. Konečné rozhodnutí je ze zákona na zřizovateli. 
Starosta doplňuje, že rozhodnutí komise má cha-
rakter doporučující.

Diskutovaná témata se stále opakují. Nejčastěji 
je zmiňována obava ohledně budoucnosti školy. 

Zápis a usnesení z únorového zastupitelstva 
si můžete přečíst na posledních stránkách Hlasu.
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HLAS INFORMUJEHLAS INFORMUJE
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ROZHOVOR HLASUROZHOVOR HLASU

O
Povídání o světě baletu, performancích a Jistebnici.

Baví mě život, fakt že jo, říká malíř Jan Kunovský 
d chvíle, kdy Jan Kunovský zapeče-
til studium na Akademii výtvarných 
umění, Prahu v podstatě neopustil. Je 
alfou omegou jeho života a má tam 
svou Múzu. A navíc…  Prahu má moc 
rád. Když mu ale čas a profesní prostor 

dovolí otočit kormidlo jižním směrem a vydá se do své 
Jistebnice, dostane od srdce jasný signál: jedu domů! 

 Tvůrčí svět malíře Jana Kunovského je propojen s 
uznávanou baletní personou, primabalerinou Tere-
zou Podařilovou. Jako jediná česká umělkyně získala 
čtyři Thálie, tu poslední za roli Markýzy de Merteuil 
ve Valmontovi. Markýzou jsou inspirované i jedny z 
posledních projektů Jana Kunovského, které se rodily 
i v Paříži.

 Následující rozhovor ovšem nevznikl pod Eiffelo-
vou věží či ve stínu slavné katedrály Notre Dame, ale 
na malé zahrádce u jistebnické fary. A v tu chvíli jsme 
si nepovídali s úspěšným a velice uznávaným akade-
mickým malířem Janem Kunovským, ale s Honzou, 
nebo chcete-li Jendou. Klukem z Jistebnice.      

Vzpomenete si ještě na svůj první obrázek? 
 Konkrétně asi ne. Ale kreslil jsem hodně vojáky 

na koních. Když jsem byl malý, chtěl jsem údajně 
být policajtem na bílém koni. Teď na vernisáž přišla 
moje spolužačka ze základní školy a říkala, že má 
doma moje kresby, podle kterých měli moji spolužá-
ci poznávat pohádky. A protože jsem je obkresloval 
z nějaké knihy, kterou ona doma měla, tak je vždyc-
ky vyhrála. 

Říká se, že jablko nepadá daleko od stromu. 
Platí to i ve vašem případě, nebo se zakutálelo 
dál, než si rodiče mysleli? 

 Vlastně už v dětství jsem hodně kreslil. Přišlo sa-
mozřejmě i období, kdy jsem tomu dával méně. Začal 
jsem hrát fotbal a dělat i další věci. Prostě jako kaž-
dé dítě. Rodiče byli v tomto směru opatrní, protože 
lidé, kteří se tehdy umění a někdy i 'rádobyumění' 
věnovali, se často vymykali určitému standardu té 
doby. Vlasy až někam do kapes… Tenkrát by asi naši 
byli mnohem raději, kdybych šel po gymnáziu na 
'pedák' a kreslení učil. Jenže u mě už to nabralo jed-
noznačný směr. Ale navzdory tomu, co zaznělo; když 
bylo rozhodnuto, kudy moje kroky povedou, tak mě 
ve všem podporovali.

Čím je pro studenta Akademie výtvarných 
umění? 

 Nejenže se tam učí, ale má výhodu v tom, že je 
mezi spolužáky, kteří jsou dobří. Právě to ho tlačí 
dopředu a jeho ego dostává neustále nějaký motor. 
Když jste sám, tak hrozí, že se při práci nedostanete 
ven z té své bubliny a nikam se neposouváte.  

Právě na studijní léta lidé obvykle vzpomínají 
nejraději. Bujarý a bezstarostný čas mládí…

 To je pravda, bylo to fajn. Měli jsme kolej pod Kar-
lovým mostem, na místě, které byste dnes ani ne-
zaplatil. Byli jsme malá škola, všichni jsme bydleli 
v jednom menším domě a bylo to všechno úžasně 
spontánní. A že to byly bezstarostné roky? To samo-
zřejmě, v té době si to člověk ani neuvědomuje a do-
jde mu to až zpětně. Je hezké na to vzpomínat. 

Kdy jste se definitivně vydal směrem k vašemu 
současnému uměleckému zaměření?

 V podstatě s koncem studia. Měli jsme tehdy sti-
pendia, což byla taková forma, že jste tři měsíce na 
něčem pracoval a dostal jste za to i nějaké peníze 
jako určitou podporu, pro nás tehdy poměrně velkou. 
Zadali nám tři témata. Pamatuju si, že jedním z nich 
bylo JZD a dalším divadlo. Po třech měsících jsme pak 
měli přinést své obrazy a komise rozhodla, kdo bude 
pokračovat dál, a kdo ty peníze zase pěkně vrátí. Táta 
mi říkal: Neblbni, JZD bude dobrý, to přece znáš. Jen-
že já jsem tehdy šel právě do toho divadla. 

A tak to pro vás vlastně všechno začalo...
 Musím se přiznat, že kdyby mi tenkrát divadlo jako 

téma nenabídli, tak by mě to ani ve snu nenapadlo. 
Nejdřív jsem se vydal na činohru. Tam ale kazili stále 
dokola nějakou větu, tak jsem si říkal: proboha, co já 
tady budu dělat... A pak mi někdo poradil, abych šel 
do baletu.

To byl asi velký kontrast, co říkáte? Přece jen, 
kluk z vesnice a balet…

 Přiznám se, že můj první pohled byl obdobný. Jen-
že pak se otevřely dveře a vyšla z nich bytost, která 
mě začala výrazně zajímat. A najednou to bylo všech-
no tak nějak dané…   
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Právě v tu chvíli jste tedy s baletem uzavřel 
pevné pouto?

 Zpočátku jsem to ještě bral spíš intuitivně a 
kreslil hlavně ty emoce kolem. Díky spolupráci 
se svou životní múzou Terezou jsem postupně 
hlouběji pronikal do zákonů baletu. A právě to je 
naprosto zásadní věc. Když je totiž člověk nere-
spektuje, tak tam působí jako amatér a dá se říct, 
že je svým způsobem skoro uráží. Vezmeme-li 
třeba fotografie Darii, jejich výjimečnost tkví v 
tom, že ten svět zná. Fůra fotografů, kteří se ji-
nak prezentují krásnými snímky, přijde s tím, že 
chce fotit balet. Ale už po první fotce, kterou jim 
ukáže, končí.  

Bylo i pro vás těžké ony zákony přijmout?
 Víte, v jednom z mých prvních rozhovorů se 

mě někdo zeptal, čím mě tak fascinuje balet. Já 
mu odpověděl: vůbec ničím, mě fascinuje balet-
ka. Tak to prostě bylo! A nesu si to s sebou dál, 
byť samozřejmě už v jiných souvislostech. Než 
jsem se tehdy naučil balet skutečně vnímat, tak 
to trvalo. Na základě toho pak vznikly moje pro-
jekty. Uvědomil jsem si, že když stojím za opo-
nou, baví mě sledovat, jak po baletkách kloužou 
všechna ta světla. Proto jsme se ve spolupráci 
se skvělým Petrem Novotným pustili do vitrá-
ží i prosklených objektů, které se prosvěcovaly 
a oživovaly tancem. Hudbu nám k tomu skládal 
třeba Petr Kučera ze Shalomu, a taky Petr Hapka. 
Teď spolupracuji s Petrem Maláskem.

V tomto směru je naprosto zásadní symbió-
za všech aktérů, souhlasíte?

 Mám k tomu historku právě s Petrem Hapkou. 
Nemám rád, když malíř musí vysvětlovat, co tím 
či oním zamýšlí, a když se kolem toho moc mluví. 
Buď to v obraze je, anebo ne. Chtěl jsem tehdy 
spolupracovat právě s Petrem Hapkou a sehnal 
si na něj kontakt. Dlouho jsem se mu nemohl do-
volat, protože on žil a pracoval v noci. Nakonec 
mi to asi ve dvě hodiny ráno zvedl a já mu začal 
líčit, jaké dělám projekty. Takové to proč, jak, co, 
kudy… Na druhé straně telefonu byl čím dál tím 
víc zřetelný nezájem. Chtěl jsem to tedy ukončit 
a řekl jsem: Já jsem prostě malíř a líbí se mi ba-
letka. A ve sluchátku se ozvalo: Začínáte mi bejt 
sympatickej. Tím se rozjela naše spolupráce. A 
byla úžasná!

Kde jste při svých projektech hledal záchyt-
né body?

 Nechal jsem se zprvu inspirovat rolemi Te-
rezy. Od Carmen po Labutí jezero, které jsem si 
oblíbil. Je to totiž nesmrtelné představení. Ka-
ždá baletka o roli Odetty sní, ale málokteré se 
to podaří. Musí být nejen technicky skvělá, ale 
mít i velké charisma... My malíři máme opro-
ti baletu jistou výhodu. Když vám někdo práci 
pohaní, můžeme mu odpovědět, že je trouba 
a nepozná kvalitu. Ale u Odetty je to na první 
pohled jasné. Nepřestává mě fascinovat touha 
baletek po dokonalosti přes hranu sebeoběto-
vání. Mají v tomto ohledu naprosto nezměrné 
limity. 

Inspirovalo vás to při formování vaší malíř-
ské osobnosti? 

 Tím, jak jsem postupně začal svět baletu chá-
pat a ctít, měnila se i moje práce. První mé obrazy 
byly abstraktní. Když to pak baleťáci viděli, měli 
mě skoro za blázna. Pravdou je, že čím reálnější 
jsem potom byl, tím více jsem zprvu dostával za 
uši.  Jakýmsi 'cenzorem', a mnohdy přísným, je 
pro mě Tereza. 

Podíváte se občas za popisované mantinely 
vaší současné tvorby? 

 Tu a tam za ně odbíhám, ale opravdu jen ob-
čas. To, co dělám, mě totiž skutečně baví, napl-
ňuje a neustále fascinuje. Existují samozřejmě i 
jiné věci, které vás nadchnou. Vidím třeba něja-
kou krásnou květinu a chci ji malovat. Jenže pak 
přijdu domů, a tu kytku použiji na tělo baletky. 
To tvůrčí podvědomí mě prostě neopouští.

Nějaké 'krajinky' z vás tedy nevylezou?
Možná vylezou, ale jen v případě, že někde na 

horizontu bude baletka.
Zvláštní kapitolou vašeho uměleckého ži-

votopisu jsou performance. Přiblížíte, o co se 
jedná? 

 Moje performance je krátká vizuální akce. 
My jsme ji nazývali výtvarně-tanečním projek-
tem, aby lidé věděli, že se sice tancuje, ale alfou 
omegou všeho jsou obrazy. Na ty se složí hudba 
a až poté do toho Tereza vloží svou choreogra-
fii. Pravdou je, že když to pak začne, tak se stej-
ně všichni dívají na tanečnici a já tam můžu mít 
cokoliv. Obzvlášť když tančí někdo takový jako 
je Tereza. Ale vážně… Performance mě opravdu 
oslovují a baví. 

Čím si vás tato forma umění získala?
 Stojí za tím právě ona fascinace pohybem 

a barvami. Když jsem viděl třeba Carmen a to 

Povídání o světě baletu, performancích a Jistebnici.
Baví mě život, fakt že jo, říká malíř Jan Kunovský 
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úžasné souznění pohybu a hudby, chtěl jsem pak 
udělat svou Carmen. Samozřejmě ne jako před-
stavení, ale právě jako performanci, která trvá 
nějakých pět, deset minut.

Jste na nějakou z nich mimořádně pyšný?
 Nechtěl bych použít slovo pyšný. Moc mě ale 

potěšila performance na venkovních balkonech 
Národního divadla. Měl jsem z ní nádherný po-
cit. Obrazy se projektovaly na budovu a taneční-
ci v té výšce tancovali či spíše někdy balancovali 
u zábradlí jen s takovým lehounkým jištěním… 
No hrůza! Ale vypadalo to fantasticky, jako by se-
stoupili s nebes. Povedly se také performance na 
Vyšehradě, na zámku v Kroměříži, ale i další.

Působíte a žijete v Praze. Je tamní umělec-
ké prostředí hodně nekompromisní a konku-
renční? 

 Nevnímám to tak. Člověk musí vždycky nejví-
ce věřit sám sobě. Vztahy mezi lidmi jsou všude 
stejné, tedy dobré i špatné. Ano, cítíte samozřej-
mě určité tlaky na svou osobu i práci, ale není 
to vůbec nic proti tomu, jak to chodí v divadle a 
konkrétně v baletu. 

Jak tíživá je pro vás současnost spojená s 
covidovou pandemií?

 Prožíváme hodně složité období, a ať chceme 
nebo ne, svým způsobem nás hodně ovlivňuje. 
Když jsem se třeba díval z okna na ulici a nikoho 
jsem tam neviděl, tak to byla hodně depresivní 
atmosféra.     

Co vám v současné době dělá největší ra-
dost?

 Život. Fakt, že jo... A to i v téhle podivné době. 
Člověk si najednou uvědomuje, co všechno se bě-

hem krátké doby může stát. Doposud jsme si to 
mnozí ani nedokázali představit. 

Jste úspěšný, respektovaný a uznávaný muž. 
Činí vás to šťastným? 

 Bylo by hodně hloupé, kdybych byl spokojený s 
tím, co jsem až dosud dokázal. A ještě hloupější by 
bylo, kdybych řekl, že jsem s tím vším nespokoje-
ný. Člověk pořád někam kráčí. Jako v té pohádce, 
kdy Honza stojí na rozcestí a má se rozhodnout, 
jakou cestou se vydá. Nějakou si vybere a šlape a 
šlape. Nebudu se radovat, ale nemůžu si stěžovat.  

Stíhá časově značně zaneprázdněný malíř 
tu a tam uprchnout ze svého profesního svě-
ta? Kudy vede vaše úniková cesta? 

 Dřív jsem hodně sportoval, ale už tomu moc 
nedávám. Rád se ale venčím. Mám své kouty v 
Máchově kraji, obzvlášť jedno takové místo: lou-
ku, kam vždycky přijedu autem a přespím v něm.  
Je to takový rituál, který má svůj počátek vlastně 
už na akademii. Asi tak ve druháku jsem se zbláz-
nil do K. H. Máchy. Dokonce jsem přestal chodit 
do školy a asi měsíc jsem se toulal a kreslil. Když 
jsem se pak vrátil, tak si mě můj profesor zavolal 
a řekl mi: Jendo, ty nevíš, co je to život! Já jsem 
mu pak ale ukázal ty kresby a bylo to v pohodě. 
Dokonce je tenkrát koupily i nějaké naše galerie 
a jeden můj obrázek si vybral Supraphon na obal 
Máje, který recitoval pan Rudolf Hrušínský. Toho 
si nesmírně vážím.    

Náš rozhovor vznikl po vernisáži vaší výsta-
vy v Jistebnici. Čím vším pro vás toto místo je? 

 Je to jednoduché: jsem tady doma. Bydlí tu 
můj brácha se svojí ženou, mám tady i ateliér... 
I teď, když jsem do Jistebnice přijel udělat tuhle 
výstavu, tak jsem si uvědomil, co to znamená při-

jet domů. Lidé mi tu pomáhají úplně jinak, a 
nejen to; cítím, že jsem prostě jedním z nich. 
Zastavím například před barákem a soused 
Fanda pískne: 'Honzo, pojď na malýho!' Na 
vernisáž se přijel podívat herec Pavel Kříž, a 
kdybyste slyšel, jak si Jistebnici chválil a roz-
plýval se nad tím, jak je tu nádherně… No, a 
já byl pyšný, jako kdyby byla moje. Prostě s 
Jistebnicí v zádech až na konec světa!  

Provází vás životem sny, které jste si 
ještě nedokázal nebo nestihl splnit?

 Chci pokračovat v té cestě, po které šla-
pu. Ta je hodně široká, dlouhá a snad i bys-
trozraká.  Dal jsem si na ní ještě spoustu cílů 
a už se na ně moc těším.  

Zdroj: Týdeník Táborsko, autor Pavel Šácha

Povídání o světě baletu, performancích a Jistebnici.
Baví mě život, fakt že jo, říká malíř Jan Kunovský 
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Ať každému z nás v těchto nelehkých časech 
znova vysvitne světlo naděje

V ážení a milí čtenáři, přátelé, farníci, 
s blížícími se Velikonocemi se pro-
světluje křesťanská cesta naděje 
nového života. Ježíš Kristus zemřel, 
aby ukázal nám lidem, jak moc 

nás Bůh miluje. To vykonal Bůh: poslal svého 
Syna, aby hřích/smrt zničil; a on vzal na sebe 
tělo, jako mají hříšní lidé, Bůh pak na jeho těle 
hřích odsoudil k zničení (Řím 8,3). Dává svůj 
život až k smrti na kříži za nás, aby nás obda-
roval životem věčným. To je jeho trvalá smlou-
va s člověkem: „Věř mi, člověče, že za tvou ne-
dokonalost, jsem položil život spravedlivého a 
dokonalého člověka, jakým jsem se sám stal. 
Znám tvoje bolesti i slabosti. Dávám ti neza-
sloužený dar - milost. Stačí tvoje víra, že Je-
žíš Kristus je Boží Syn, který zemřel, pro tebe 
vstal z mrtvých a žije, a i ty můžeš žít jako On – 
Kristus vzkříšený.“  Řekl jim: „Chápete, co jsem 
vám udělal?“ To je naše víra, která se projevuje 
láskou (Gal 5,6). Velikonoce jsou pro křesťany 
centrálními a největšími svátky v roce. A pří-
mo nás vedou, abychom je prožívali společně 
s vnitřní duchovní obnovou našeho života. Při 
velikonočních obřadech na vás všechny budu 
pamatovat a budu rád, když je budeme moci 
prožívat společně a slavnostně.

Bohoslužby o Velikonocích 
v nadějkovské farnosti:
• Květná neděle 2. 4. 2023 v 8.00 mše sv. 
s žehnáním ratolestí a pašijemi
• Zelený čtvrtek 6. 4. v 17.00 mše sv. na pa-
mátku Večeře Páně
• Velký pátek 7. 4. v 15.00 Velkopáteční obřa-
dy – pašije a uctívání kříže
• Bílá sobota 8. 4. od 8.00 do 11.00 otevřený 
kostel k „bdění u Božího hrobu“. 

• Večerní vigilie v Jistebnici od 21.00 h
• Boží hod velikonoční 9. 4. v 8.00 Slavnost 
Zmrtvýchvstání Páně
• Velikonoční pondělí 10. 4. v 8.00 mše sv.

Co nás dále čeká?  
    • Pro ty, kteří by rádi podpořili výrobu zvonu 
pro kapli v Hodkově: č.ú. 161661125/0300, 
v.s. 102002. Informace získáte na farním úřa-
dě v Jistebnici nebo na webu farnosti. Slav-
nost posvěcení nového zvonu je plánována na 
8. 10. 2023.
    • 22. 4. 2023 v Českých Budějovicích 
křesťanský festival UNITED CITY
    • 13. 5. 2023 ve Velešíně diecézní pouť dětí
    • 20. 5. 2023 Farní zájezd na Vysočinu.
    • 2. 6. 2023 Noc kostelů a zahradní slavnost
    • 30. 6. 2023 Táborák na faře v Jistebnici pro 
rodiny na závěr školního roku
    • 14. 7.-21. 7. 2023 Tábor pro děti našich 
farností
Sledujte, prosím, aktuální informace o  boho-
službách a akcích ve vývěsce kostela, na webu 
farnosti http://farnostjistebnice.cz/, nebo 
v mobilní aplikaci Farnost do kapsy.
Přeji vám všem hezký zbytek posvátné doby 
postní a požehnaný čas Velikonoc. Ať každému 
z nás v těchto nelehkých časech znova vysvitne 
světlo naděje, v níž uvidíme Krista vzkříšené-
ho. Jeho vzkříšení přemáhá každou temnotu 
a smrt. Září novým životem, který chce nabíd-
nout i nám. Těším se na setkání s vámi, třeba 
během velikonočních bo-
hoslužeb, a žehnám vám.

P. Pavel Němec, 
administrátor farnosti Nadějkov

(napsal 22. března 2023)
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Hasiči zasahovali u požáru garáže a kotelny
• Zásahy SDH  Nadějkov 
11. 3. 2023– požár garáže a kotelny rodi-

ného domu v ulici Ke Špejcharu v Nadějkově

• Připravované akce SDH:
13. 5. 2023 proběhne okrsková hasičská 

soutěž na hřišti v Nadějkově.
27. 5. 2023 proběhne každoroční dětský 

den v Nadějkově. Můžete se těšit na krásnou 
procházku zahradou zámku Nadějkov kolem 
Mlýnského rybníka. Na „Pohádkové cestě“  se 
zastavíte u známých pohádkových postav a 
pro děti budou připravené soutěže a ceny. Na 
hřišti přichystáme občerstvení pro rodiče i 
děti.

• Mladí hasiči
Schůzky mladých hasičů začnou v pondě- 

lí 3. 4. v 16.00 hodin. Sejdeme se v klubovně. 
Budeme se těšit na nové členy, kteří se k nám 
přidají. Případné dotazy u Kamily Kozákové, 
tel. 777 244 502.

                                                                                                                                                                                  
                                      Marie Burdová M., SDH
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V

Nadcházející akce:
22. ledna od 17.30  Listování – Petra Bučková s knihou Třešně v rumu
11. února od 17.00  – autorské čtení pro dospělé – Olga Černá

Jak si vedla knihovna v loňském roce
loňském roce navštívilo knihov-
nu 87 čtenářů, z toho 25 dětí do 
15 let. Z knihovního fondu, který 
obsahuje 4 488 knih, si pak čtená-
ři vybrali 2 910 výpůjček, z toho 

885 časopisů. Naučných knih pro dospělé bylo 
zapůjčeno 192, beletrie 1 467, naučných titulů 
pro děti 92, beletrie pro děti 438 a zvukových 
dokumentů bylo zapůjčeno 48. A aby bylo z 
čeho vybírat, je třeba doplňovat knihovní fond, 
do nějž během roku 2022 přibylo 163 novinek, 
zakoupených z rozpočtu obce, získaných z pro-
gramu Česká knihovna, darem knihovny v Tá-
boře a od občanů Nadějkova.

Pokud i přesto čtenář svou knihu ve fondu 
nenajde, může využít tzv. meziknihovní výpůjč-
ní službu. V rámci těchto výpůjček pak knihov-

na zajistila 28 knižních dokumentů z jiných 
knihoven. Knihovna měla k dispozici ještě vý-
měnné soubory z Městské knihovny v Táboře  
(344 knih). Knihovna také nabízí přístup k in-
ternetu, tisk, skenování dokumentů a balení 
knih. Tyto služby využilo v minulém roce přes 
16 uživatelů. 

Nejžádanější knihy roku 2022
Mezi nejpůjčovanější tituly loňského roku pa-

tří kniha Prokletý kraj od Michaely Kleviso-
vé, druhou příčku obsadila kniha Julinčina pe-
kárna od Táňi Keleové-Vasilkové a třetí místo 
patří románu Šikmý kostel od Karin Lednic-
ké. Počet výpůjček ovlivňuje mnoho faktorů, 
mezi nimi také počet výtisků daného díla, který 
v knihovně máme. 

U dětské literatury první místo obsadila kni-
ha Kouzelná třída od Zuzany Pospíšilové, ob-
líbený Deník malého poseroutky obsadil dru-
hé místo a třetí místo obsadila kniha Babička 
Drsňačka od Davida Walliamse. 

Kurz háčkování
Od 12. ledna pod vedením lektorky Lucie Liš-

kové a Pavly Práškové se účastnice kurzu učí 
základy háčkování, postupně háčkují věci spo-
lečné, ale i každý podle svého návrhu. Někdo 
je úplný začátečník, někdo už pracuje na slo-
žitějších projektech. Kurz probíhá vždy jednou 
týdně v knihovně po domluvě, jak se účastnice 
domluví. Nadcházející kurz je vždy zveřejněn 
na webu obce Nadějkov. Přijďte i vy společně 
sdílet zálibu v háčkování a zavzpomínat na ruč-
ní práce, které naše babičky používaly.

Kurz angličtiny
Od 1. února každou středu v knihovně pro-

bíhá pod vedením lektorky Dagmar Peřanové 
kurz anglického jazyka pro začátečníky. Účast-
nice se učí podle učebnice Headway Beginner 
Students Books s doplňkovými audio a video 
materiály podle úrovně jazykových znalostí stu-
dujících. Na kurz se přihlásilo pět účastnic. 
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Beseda s Olgou Černou
a Listování s Petrou Bučkovou

Připravila Petra Macháčková

V sobotu 10. února se konala beseda se spiso-
vatelkou Olgou Černou. Na začátku nám před-
stavila knihy, které napsala, a vyprávěla, jak jed-
notlivá kniha vznikla. Přečetla nám svou povídku 
z knihy Jinde a na závěr četla blogy, které psala 
pro časopis Respekt. 

Ve čtvrtek 23. února se konalo Listování s Pe-
trou Bučkovou, která je známá například z tele-

vizní minisérie Jitřní záře. Představila nám kni-
hu Třešně v rumu od Michaely Janečkové. Kniha 
nabízí setkání s dědou Evženem, kterého vzala 
na dovolenou na Kubu jeho třicetiletá vnučka. 
Jejich svérázné zápisky z cest nejsou ve výsled-
ku vůbec cestopisem, ale deníkem neuvěřitelně 
vtipných a nečekaných zážitků a situací v kubán-
ských kulisách. 
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Masopustní úterý fotoobjektivem
o roce Nadějkov opět ovládly maškary. Poté, co si od starosty vyžádaly masopustní právo nad obcí,
vyrazily s alegorickým vozem za doprovodu harmoniky napříč Nadějkovem. Tentokrát dorazila celá 
šmoulí a Simpsonovic rodinka, přiletělo i nespočet čmeláků a čarodějnic. Nechyběli ani klauni,
vodník, hippies, tygříci, medvídci a další a další. Vyjmenovat asi nelze všechny.P
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HLAS NA MASOPUSTUHLAS NA MASOPUSTU

Masopustní úterý fotoobjektivem

Boží milosti
300 g Hladké mouky
1 lžička prášku do pečiva
Špetka soli
1 lžíce moučkového cukru 
1 lžička strouhané citronové kůry 
80 g rozpuštěného másla
4 lžíce mléka
2 lžíce rumu
1 žloutek
Na dokončení:
Trochu hladké mouky
Sádlo na smažení
Moučkový cukr s vanilkovým cukrem nebo skořicí 
Postup přípravy
    1. Ze všech přísad vytvořte rukama hladké těsto  

a důkladně ho propracujte, klidně ještě pět minut déle, 
než kdy už vám na pohmat připadá hladké.

    2. Potom ho dejte do sáčku a uložte do ledničky.
    3. Po půlhodině těsto rozválejte na tenký plát silný 

cca 0,5 cm a ten ostrým nožem nebo rádýlkem rozkrá-
jejte na čtverečky asi 6 x 6 cm či obdélníčky. V každém  
z nich uprostřed ještě udělejte několik zářezů (okraje 
zůstanou celé).

    4. Na pánvi nebo v litinovém kastrolu rozpalte vyš-
ší vrstvu sádla a jednotlivé boží milosti smažte po obou 
stranách, hotové jsou, když se trochu nafouknou a lehce 
zrůžoví. Hotové je vyndavejte na ubrousek a odsajte pře-
bytečný tuk, ať vám není těžko.

    5. Ještě horké milosti obalujte v moučkovém cukru  
s vanilkou a jezte. Jsou stejné dobré horké i jako vychlad-
lé a nějaký čas uleželé.

RECEPT
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HLAS ZVE NA VÝLETYHLAS ZVE NA VÝLETY

Nejromantičtější zřícenina v Čechách nebo unikátní dvojhrad, který u nás jinde nenajdete. Až budete plánovat 
jarní výlety, vydejte se na Starý zámek v Borotíně nebo na zřízeninu Choustník.

Na vrchu Choustník se rozkládá rozsáhlá zřícenina stej-
nojmenného hradu. Do dnešních dnů se dochovaly rozsáh-
lé a impozantní zříceniny všech hradních částí. Dominantu 
hradu tvoří dvě hranolové věže, z nichž severní – nejvyšší a 
nejzachovalejší – je přístupná schodištěm, měří 18 metrů a 
byla upravena na rozhlednu s dalekým výhledem do okolí.

Hrad je vidět z dalekého okolí, protože se nachází na vr-
chu vysokém 683 m. Na úbočí tohoto kopce můžete vidět i 
mnohé specifické skalní útvary jako třeba kamenná moře.

Hrad Choustník lyl založen v letech 1262-1282 jako spo-
lečné dílo dvou synů Beneše z Choustníka. V českých zemích 
tak vznikl vzácný typ hradu se dvěma hradními jádry v podo-
bě oddělených obytných paláců. V roce 1597 prodal poslední 
Rožmberk Petr Vok hrad s pivovarem, chmelnicemi, mlýnem, 
pilou, poplužním dvorem, zahradami, štěpnicemi, ovčínem a 
osmi vesnicemi Jiřímu Homutovi z Harasova. Ten však nechal 
hrad zchátrat a už od roku 1614 je veden v záznamech jako 
pustý. 

Poté následovalo období střídání majitelů, které trvalo až 
do roku 1932, kdy tehdejší majitelé postoupili hrad Klubu 
čsl. turistů. V současné době je v majetku obce Choustník.

Pokud jste fanoušky tajemna a pověstí, určitě si zde při-
jdete na své. Ať už díky tajemné studni, která je údajně pro-
pojena s táborským Jordánem, nebo sklepeních se skrytými 
poklady pro ty nejchudší.

Hrad není volně přístupný. Platí se vstupné, je možné 
si zakoupit upomínkové předměty a občerstvení. Aktuální 
otevírací dobu si před návštěvou ověřte na stránkách obce 
Choustník. Z parkoviště k hradu je to přibližně jeden kilo-
metr do kopce. 

Je považována za jednu z nejvíce romantických zřícenin v 
Čechách, navštívil ji i Karel Hynek Mácha. Ze tří stran ji ob-
klopuje Zámecký rybník. K dávným obyvatelům mohutného 
hradu se váže řada pověstí a tajuplných vyprávění. Vydejte 
se do Borotína na Starý zámek!

První zmínky o hradu pocházejí z roku 1356. V roce 1434 
byl Borotín obléhán vojsky Prokopa Holého, dobyt však ne-
byl. Počátkem 17. století vypálila hrad císařská vojska a jako 
konfiskát se dostal do majetku Lobkoviců, kteří jej připojili 
k jistebnickému panství. Ti však vypálený hrad již neobno-
vili a zanechali jej svému osudu.

V čele hradu se tyčila nad hlubokým dvojitým příkopem 
mohutná válcová věž, za níž se rozkládalo zhruba půlkru-
hové nádvoří obklopené ze tří stran obytnými budovami. Z 
jihovýchodní strany vystupovala z paláce menší válcová věž. 
Z hradu se dochoval vysoký zbytek hradního paláce, brány, 
menší a velké válcové věže a nové obytné křídlo ze 16. sto-
letí. 

K hradu se pojí legenda o bílé paní, jejíž dřevěná socha 
stojí na návrší u zříceniny.  Byla to údajně mladá hradní dív-
ka, která se zamilovala do neurozeného mládence. Její otec, 
hradní pán, ovšem s touto láskou nesouhlasil a našel své 
dceři jiného nápadníka, urozeného. Svatba proběhla, dívka 
se ovšem se svou skutečnou láskou vídat nepřestala. A když 
její choť milenecký pár jednoho dne přistihl, probodl  dívku 
mečem. Ta zemřela, její duch se v rozvalinách hradu ale prý 
zjevuje dodnes.

V Zámeckém rybníku zase údajně bydlí vodník, který 
hodným lidem neubližuje a zlé topí, svádí do bažin a trestá 
povodní.

Zřícenina je také oblíbeným místem filmařů. Vidět jste ji 
mohli například ve pohádce Honza málem králem nebo ve 
filmech Údolí krásných žab, Odvážná slečna, Do nebíčka.

Prostor je volně přístupný, dá se zaparkovat téměř přímo 
u hradu. Zastavit se můžete i v opraveném barokním hospo-
dářském dvoře, který se zříceninou sousedí. Nabízí občerst-
vení, kavárnu, bazárek nebo výstavní prostory. Konají se zde 
divadla, koncerty a další akce.

Jarní výlety na okolní zříceniny
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Zachovalý kraj
Lavičky a cedulky

V loňském roce jsme dvě nové lavičky u cest symbo-
licky věnovali významným osobnostem Nadějkovska: 
lavičku nad Číčovickým údolím panu učiteli Bohuslavu 
Hedvikovi a lavičku pod dubem na drahách hraběnce 
Karolíně Wratislawové Kokořovcové. Bohužel se uká-
zalo, že malované cedulky s jejich jmény nevydrží 
zdejší syrové počasí, zkusíme tedy letos jinou techno-
logii. Nové kovové cedulky by měly být trvanlivější a 
kromě jmen na nich bude i QR kód s odkazem na web 
s dalšími informacemi o lavičkách a osobnostech, kte-
rým jsou věnovány.

Lavička vedle kapličky u Hronovy Vesce by měla nést 
jméno dlouholetého nadějkovského kronikáře a kni-
hovníka Karla Jindráka, lavička u kříže na Homolích 

Karel Jindrák: Vzpomínky
arodil jsem se 6. 9. 1903 v Nadějkově 
jako třetí dítě Jana Jindráka a Karo-
líny, rozené Hejhalové z Poličky. Dě-
deček byl stavitelem, který se sem 
přistěhoval z Bonkovic a když v lé-
tech 1865 stavěl nadějkovskou školu, 

postavil i domek, kde jsem se narodil a ve kterém 
trávím zbytek života s manželkou Bohumilou, roz. 
Loukotkovou z Chlumu u Sedlčan. Byla literní učitel-
kou. Dětství jsem prožil v Nadějkově. Tatínek nejpr-
ve studoval na gymnasiu v Táboře. Nešla mu „samo-
spasitelná“ (němčina), tak toho nechal a vyučil se 
strojním zámečníkem. Od podučitele k hostinské-
mu, pak obsluhovači parních kotlů v cukrovarech i 
v zemědělství, k písaři v okolních obcí, k pokladní-
kovi kampeličky, zástupci pojišťoven i k domkářství 
vedla ta pestrá cesta jeho životem, po které div i já 
se nedal. Říkává se: „Devatero řemesel, desátá bída.“ 
Nu, žili jsme skrovně, ale bídu jsme neměli, alespoň 
nám dětem se tak zdálo, protože jsme byly šťastné 
v mládí i tím málem, kterého se nám dostalo. Za nic 
bych ho nevyměnil.

Chtěl jsem být po dědečkovi stavitelem. Shodou 
okolností se tak nestalo. Tatínek si myslel,že bych 
mohl býti učitelem, neměl jsem však hudební sluch 
a tak i z toho sešlo. Potom zase na obchodní škole v 
Liberci chtěli měsíčně pytel mouky, ten jsme neměli 
a tak i z toho sešlo. Na zkušenou jsem šel do Vídně v 
17 roce, ale tam se jedla suchá zelenina a bylo příliš 
„vysoko do žlabu“. Pospíchal jsem odtud zase domů, k 
mamince. Maminka, můj poklad nejdražší, pochopila, 
že bramborové knedlíky jsou lepší než suchá zeleni-
na a tak jsem zůstal zase nějaký čas doma, abych po-
pásal kozy, jezdil jim s trakařem na jetel, hlídal včely, 
krmil králíky a prodlužoval mládí po vyjití měšťan-
ské školy v Jistebnici. Abych nezapomněl: maminka, 
jako první dcerka krejčovského mistra v Poličce, ve 

12 letech osiřela, dostala se k 
tetě do Vídně, kde na lékařské 
fakultě university získala di-
plom pomocnice u porodu. S 
tímto oprávněním se dostala 
do Nadějkova, kde se provda-
la za vdovce a tu praxi provo-
zovala. Dala přednost před lá-
kavější nabídkou z Bělehradu 
tomu, aby zde sklízela skrovné 
výsledky své práce a namáhání při chatrném zdraví, 
obklopena čtyřmi dětmi. Však skromnost, odevzda-
nost, byly výstižnými rysy její povahy. Přes to, že byla 
zbožnou katoličkou, byla i horlivou vlastenkou. Jana 
Žižku měla na obrázku ve své almaře a našel jsem i 
jiné stopy jejího národního cítění.

Vyučil jsem se kupeckým příručím v Želenkách u 
Duchcova. V Duchcově jsem navštěvoval „Kaufmän-
nische Fortbildungsschule“, kde mne dokonce i po-
chválili, byť jsem i měl potíže s tou „samospasitel-
nou“ dosti velké a snažil se denně si ji vtloukat do 
hlavy. To jsem měl asi po tatínkovi, kterému šla lepší 
latina, ale mamince šla bezvadně. V knihovně NJS 
jsem našel také slovník srbochorvátský, který mi 
pak s hodinkami věnovali za knihovnickou práci a já 
z toho slovníku jsem se snažil „vytlouct“, co se dalo. 
Po vyučení jsem si podal žádost o velkolahůdkářství 
B. Havel v Sarajevě, ale jiní mne předešli. Tak mne 
po té vlasti jižních Slovanů museli provést Chocho-
loušek a Holeček, abych si alespoň lízl. Nu, ničeho 
nelituji. Neměl bych dnes tu manželku, kterou mám 
a ty dva synky a vnoučata, ze kterých mám radost.

Kromě uvedeného školního vzdělání snažil jsem 
se ještě něco pochytit v různých kursech a z knížek, 
Pokoušel jsem se o leccos: vniknout do franštiny, 

jméno lékaře, spisovatele a zakladatele nadějkovské-
ho Sokola Jana Blabola, lavičky v Řeháčkovině jména 
významných učitelů: autora dějin Nadějkova Antoní-
na Jandy, zakladatele stromkových slavností, vče-
laře, hudebníka a řídícího Jana Hůrky a kronikáře, 
knihovníka a režiséra ochotníků Čeňka Bohuslávka. 

N



Hlas Nadějkova                                                                                                                                             19

HLAS ČAJOVNYHLAS ČAJOVNY

Čajovny
První květnovou sobotu – 6. května – se  může-

me těšit na setkání s autorkou knihy Břehy nejsou 
na dohled Jitkou Kosíkovou. Jako zdravotní sestra 
spolupracovala s organizací Lékaři bez hranic a vě-
novala se i péči o děti v mobilním hospici Cesty 
domů.

Březnovou čajovnu jsme bohužel pro nemoc 
museli zrušit, ale nepřijdeme o ni. S Martinou 
Břeňovou a jejím vyprávěním o cestě k protinož-
cům, do krajiny Pána prstenů, se setkáme v sobotu  
10. června. Stejně jako Jitka Kosíková má zkušenost 
paliativní péčí: v hospici, který na Novém Zélandu 
založili její příbuzní, pracovala jako dobrovolník.

Začínáme vždy v 17 hodin v kině.
Olga Černá

esperanta, ruštiny i angličtiny, ale jak se říká: Kdo nedokon-
čil, jakoby nezačal. Azbuku jsem se přece jenom naučil a to 
snad bylo taky po tatínkovi, který si ji odkudsi v létech se-
dmdesátých minulého století opsal. Franštinu se zase učila 
maminka z německé cvičebnice, kterou jsem na půdě nalezl. 
Měl jsem k řečem sympatie, ale neměl jsem „buňky“.

Po skončení učení a půlroční praxe mi řekli, že mají místo 
jen pro učedníka a tak jsem šel sbírat byliny. Ještě krátce jsem 
pobyl v Jenštýně, pak v Maršovicích u Jablonce nad Nisou, 
kde se mi docela líbilo a snad bych se tam i místa účetního 
dočkal, nebýti tatínkova úmrtí. Nechtěl jsem maminku pone-
chat zármutku nad odchodem manžela a nejmladší dcerky, 
kteří krátce po sobě následovali a rozhodl jsem se vrátit do 
Nadějkova, domů. zde jsem pozval tatínkovo pokoutní písa-
ření na obcích i mimo ně, funkci místního jednatele pojišťov-
ny, pokladníka Kampeličky a žil jsem tu bohémským životem 
nejisté existence. Ze soustrasti jsem se zamiloval a po pěti 
létech toho bohémského života pronajal krám se smíšeným 
zbožím, abych své nastávající mohl nějakou existenci před-
vést (hlavně jejím rodičům), a potom, když mi maminka um-
řela, jsem se oženil a sloužil po 20 let jako místní veřejnosti 
jako místní kupec. Po dvaceti létech jsem se musel rozhod-
nouti zase pro něco jiného a vstoupil so služeb Šlechtitelské 
stanice Větrov jako účetní. Vzal mne tam totiž skoro načerno 
můj spolubojovník z Kampeličky, správce Josef Truhlář. Mu-
sím mu být za to vděčný a myslím, že ani podnik nelitoval, že 
měl o jednoho „darmošlapa“ víc. Setrval jsem tu 16 let a něja-
ký měsíc a byli by mne tam snad nechali až do zmechovatění, 
nebýti dobrovolného odchodu do důchodu. 

Tak, teď jsem se vám vyzpovídal bez formulí, které jsem již 
dávno zapomněl. Víc snad už ani vědět nechcete a já nevím, 
co bych vám měl ještě povědět. Ono se toho v životě nahlédá 
mnoho, zvláště, je-li o nějaký týden delší, ale i kdyby byl hod-
ně dlouhý, je ničím proti věčnosti.   

21. 6. 1966
Karel Jindrák

Karel Jindrák: Vzpomínky

Vedle vedení obchodu byl Karel Jindrák pod-
le vzpomínek svého syna, MUDr. Milana Jindráka, 
pokladníkem Kampeličky, zdarma každou neděli 
odpoledne půjčoval knihy v obecní knihovně, byl 
Sokolem a divadelním ochotníkem a hlavně svědo-
mitým kronikářem obce. Lidem také bezplatně psal 
daňová přiznání, různé žádosti a dopisy. 

Kroniku Nadějkova vedl téměř celé půlstoletí – od 
roku 1928 do roku 1975. Její první část, až do r. 1945, 
si můžete přečíst na webu www.nadejkovsko.cz  
(na stránce Historie – Kroniky a matriky). Za pře-
pis kroniky z naskenované podoby, zveřejněné na 
webu Státního oblastního archivu v Třeboni, děku-
ji Mirce Dvořákové, Katce Mikešové, Jitce Krajčové  
a Olině a Amálce Duškovým.

Olga Černá

Obchod Karla Jindráka, 1937.

Obchod Karla Jindráka, 1930.
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II. ročník pochodu Naučnou stezkou Nadějkovsko
ruhý ročník pochodu Naučnou stezkou 
Nadějkovsko přilákal navzdory aprílo-
vému počasí 210 účastníků z nadějkov-
ska a širokého okolí. Dorazila dokonce i 
skupinka mladých hasičů z Lomu u Pla-
né nad Lužnicí.

Třináctikilometrový okruh byl roz-
dělen do několika zastávek, tak aby ho zvládli i nejmen-
ší. Na Rozhrání si mohli příchozí odpočinout u ohniště, 
opéct buřty a pokochat se výhledem do krajiny. Děti 
se zabavily přebíháním po nově osazené opičí dráze  

a zkoumáním okolí. Občerstvení zde zajistili nadějkov- 
ští hasiči. O další příjemnou zastávku se zasloužili  
brtečtí v místním kulturáčku. Dětské pozornosti neu-
nikl starý kolotoč, který už sice něco pamatuje, ale dět-
skou radost umí zprostředkovat stále stejně dobře. Po-
slední zastávka a zároveň konečná byla v nadějkovské 
hospůdce, kde obdrželi všichni poslední razítko a za-
slouženou placku, tentokrát s motivem vachty trojlisté.

Děkujeme tímto všem, kteří se na pochodu jakýmkoli 
způsobem podíleli. Příští rok se těšíme opět na viděnou.

D
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II. ročník pochodu Naučnou stezkou Nadějkovsko
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HLAS ZVE NA DIVADLOHLAS ZVE NA DIVADLO

V

 Kontejnery 2023 (pátek-neděle) 
15.4. Nadějkov Ke Špejcharu
16.4. Brtec
 
22.4. Nadějkov u bytovky čp. 105
23.4. Hronova Vesec
 
29.4. Nadějkov Nová - u staré hasičárny
30.4. Kaliště
 
6.5. Nadějkov k okálům
7.5. Hubov
 
13.5. Nadějkov u obchodu
14.5. Starcova Lhota
 
20.5. Nadějkov Ke Špejcharu
21.5. Brtec
 
27.5. Nadějkov u bytovky čp. 105
28.5. Hronova Vesec
 
3.6. Nadějkov Nová - na drahách
4.6. Kaliště
 
10.6. Nadějkov k okálům
11.6. Hubov
 
17.6. Nadějkov u obchodu
18.6. Starcova Lhota

24.6.  Nadějkov Ke Špejcharu
25.6.  Brtec
 
1.7. Nadějkov u bytovky čp. 105
2.7. Hronova Vesec
 
8.7. Nadějkov Nová - u staré hasičárny
9.7. Kaliště
 
15.7. Nadějkov k okálům
16.7. Hubov
 
22.7. Nadějkov u obchodu
23.7. Starcova Lhota
 
29.7. Nadějkov Ke Špejcharu
30.7. Brtec
 
5.8. Nadějkov u bytovky čp. 105
6.8. Hronova Vesec
 
12.8. Nadějkov Nová - na drahách
13.8. Kaliště
 
19.8. Nadějkov k okálům
20.8. Hubov
 
26.8. Nadějkov u obchodu
27.8. Starcova Lhota

2.9. Nadějkov Ke Špejcharu
3.9. Brtec
 
9.9. Nadějkov u bytovky čp. 105
10.9. Hronova Vesec
 
16.9. Nadějkov Nová - u staré hasičárny
17.9. Kaliště
 
23.9. Nadějkov k okálům
24.9. Hubov
 
30.9. Nadějkov u obchodu
1.10. Starcova Lhota
 
7.10. Nadějkov Ke Špejcharu
8.10. Brtec
 
14.10. Nadějkov u bytovky čp. 105
15.10. Hronova Vesec
 
21.10. Nadějkov Nová - na drahách
22.10. Kaliště
 
28.10. Nadějkov k okálům
29.10. Hubov

sobotu 22. dubna v 19 hodin  pro-
vede v hostinci U Jandů v Nadějko-
vě Divadlo Merlot komedii Jezinky 
Bezinky. 

V roce 1939 napsal Joseph Kes_ 
selring černou komedii Arsenic 

and Old Lace, která premiérou v roce 1941 na 
Broadwayi přinesla autorovi skutečný věhlas 
a dočkala se 1 444 repríz. Následně byla hra v 
roce 1944 zfilmována se slavným Cary Grantem 
a v roce 1962 vznikla televizní verze, kde roli 
dr. Einsteina ztvárnil Jiří Voskovec.

Na českou divadelní scénu ji přivedl a upravil 
Jan Werich, přeložila Zdenka Werichová a Marie 
Fantová-Breinlová a v roce 1958 jej uvedlo Diva-
dlo ABC pod počeštělým názvem Jezinky bezinky. 

Od té doby hru u nás zhlédlo na 90 tisíc di-
váků (např. v Divadle A. Dvořáka v Příbrami, v 
pražské Ypsilonce, naposledy ve Studiu Dva s 
Ivou Janžurovou a Evou Holubovou).

Divadlo Merlot hru zařadilo do svého reper-
toáru v roce 2019 a v novém obsazení ji uvádí 
od prosince 2022 s cílem uctít geniální text a 
pobavit při tom diváky i sebe sama. 

„Hrajeme komedii o tom, že duch Brooklinu je 
laskavost a přátelskost – na to vemte jed!“

Divadlo Merlot vzniklo v roce 2017 kolem 
zkušených divadelních harcovníků principála 
Pavla Betky a výtvarnice Vlasty Rydlové a prv-
ním titulem bylo nastudování Slaměného klo-
bouku Eugena Labiche. Svou stálou scénu má v 
Divadle Karla Hackera v Praze 8.

Divadlo Merlot zahraje černou komedii 
Jezinky Bezinky

HLAS INFORMUJEHLAS INFORMUJE
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Usnesení z prosincového zasedání zastupitelstva
Zápis z posledního zasedání zastupitelstva obce Nadějkov v roce 2022, které se uskutečnilo ve 

čtvrtek 15. prosince. Přítomno bylo 14 zastupitelů, jeden člen se ze schůze omluvil.
Schválení programu zasedání Schválení programu zasedání 
a volba zapisovatelea volba zapisovatele
Usnesení č. 84/2022: 
ZO Nadějkov schvaluje program jednání a dále paní 

Kláru Tesařovou a Štěpánku Čapkovou jako zapisova-
telky; pana Víta Bendu a Michal Steinbauer jako ověřo-
vatele zápisu, a skrutátorku paní Marcelu Chocholatou 
pro zasedání dne 15. 12. 2022.

Pro: 13  Proti: 0  Zdržel se: 0
Rozpočtová opatření
Usnesení č. 85/2022: 
ZO Nadějkov bere na vědomí rozpočtové opatření č. 

15 v celkové výši 33.000,- Kč na příjmové i výdajové 
straně rozpočtu, schválení bylo delegováno do kompe-
tence rady obce Nadějkov.

Pro: 13 Proti: 0  Zdržel se: 0
Usnesení č. 86/2022: 
ZO Nadějkov schvaluje rozpočtové opatření č. 16 

v předloženém znění (přiloženo k materiálům) v cel-
kové výši 587.500,- Kč na příjmové i výdajové straně 
rozpočtu.

Pro: 13  Proti: 0  Zdržel se: 0
Rozpočet obce 2023Rozpočet obce 2023
Usnesení č. 87/2022: 
ZO Nadějkov schvaluje vyrovnaný rozpočet obce na 

rok 2023 v upraveném znění s celkovými příjmy a vý-
daji ve výši 17.669.300- Kč.

Pro: 13  Proti: 0  Zdržel se: 0
Usnesení č. 88/2022: 
ZO Nadějkov deleguje na radu obce pravomoc pro-

vádět veškeré potřebná rozpočtová opatření v období 
od 16. 12. 2022 do 31. 12. 2022.

Pro: 13  Proti: 0  Zdržel se: 0
Usnesení č. 89/2022:
ZO Nadějkov deleguje do kompetence rady obce Na-

dějkov pravomoc provádět rozpočtové změny na pří-
jmové straně rozpočtu bez omezení.

Pro: 13  Proti: 0 Zdržel se: 0
Plán činnosti kontrolního Plán činnosti kontrolního 
a finančního výboru pro rok 2023a finančního výboru pro rok 2023
Rada obce projednala a předkládá plán činnosti fi-

nančního a kontrolního výboru pro rok 2023, činnost 
výborů se zaměřuje jak na obec a obecní úřed, tak na 
zřizované organizace, tedy Základní a mateřskou ško-
lu Nadějkově. 

Podle stavu plnění plánu činnosti výborů k 30. 6. 
2023 bude zastupitelstvo jednat o rozšíření činností 
výborů pro druhou polovinu roku 2023. V 18.40 od-
chází z jednání Šárka Peterková (nehlasuje), v 18.44 
přichází Radek Seidl (již hlasuje).

Usnesení č. 90/2022:
ZO Nadějkov schvaluje předložené plány činnosti 

kontrolního a finančního výboru.
Pro: 13 Proti: 0  Zdržel se: 0

Rozpočtová opatřeníRozpočtová opatření
Usnesení č. 91/2022:
ZO Nadějkov schvaluje nové znění Obecně závazná 

vyhláška č. 3/2021 ,o místním poplatku za provoz sys-
tému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využí-
vání a odstraňování komunálních odpadů, odst. 4,  čl. 
(1) takto:

Čl. 4 Sazba poplatku
    (1) Sazba poplatku činí 600,- Kč a je tvořena:
        a) z částky 47,- Kč za kalendářní rok a
        b) z částky 553,- Kč za kalendářní rok. Tato 

částka je stanovena na základě skutečných nákladů 
obce předchozího kalendářního roku na sběr a svoz 
netříděného komunálního odpadu za poplatníka a ka-
lendářní rok.

Pro: 13  Proti: 0  Zdržel se: 0
Usnesení č. 92/2022:
ZO Nadějkov schvaluje výši poplatku za provoz sys-

tému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využí-
vání a odstraňování komunálních odpadů na rok 2023 
v celkové výši 600,- na poplatníka v cenové struktuře 
shodné s Čl.4 Obecně závazné vyhlášky č. 3/2021.

Pro: 13  Proti: 0  Zdržel se: 0
Smlouva RumpoldSmlouva Rumpold
Usnesení č. 93/2022:
ZO Nadějkov schvaluje Dodatek č. 12 ke Smlouvě 

o poskytování služeb v oblasti nakládání s odpady a 
Smlouvu o poskytování služeb v oblasti nakládání s od-
pady (separované odpady) v Nadějkově a místních čás-
tech a pověřuje starostu obce podpisem dokumentů.

Pro: 13 Proti: 0  Zdržel se: 0
Stanovení ceny vodného na rok 2023Stanovení ceny vodného na rok 2023
Usnesení č. 94/2022:
ZO Nadějkov stanovuje cenu vodného pro rok 2023 

ve výši bez DPH za m3:
Nadějkov 53,-
Kaliště 33,-
Větrov 25,-
Zastupitelstvo obce dále pověřuje starostu obce 

podpisem veškerých souvisejících dokumentů se spo-
lečností Čevak na rok 2023.

Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 0
Usnesení č. 95/2022:
ZO Nadějkov bere na vědomí plán investic, aktuali-

zace 2023, předložení společností Čevak.
Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 1 (Ing. Jiří Benda)
Stanovení odměn neuvolněných zastupitelůStanovení odměn neuvolněných zastupitelů
Usnesení č. 96/2022:
ZO Nadějkov stanovuje výši odměn neuvolněných 

zastupitelů v návaznosti na změnu nařízení vlády č. 
318/2017 Sb. s platností od 1. 1. 2023 takto:

NEUVOLNĚNÝ
Výše odměny neuvolněných zastupitelů platná  

od 1. 1. 2023
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Usnesení z únorového zasedání zastupitelstva
Zápis z prvního letošního zasedání zastupitelstva obce Nadějkov, které se uskutečnilo ve čtvr-

tek 16. února. Přítomno bylo 14 zastupitelů, jeden člen se ze schůze omluvil.

Volba zapisovatele a ověřovatelů zápisůVolba zapisovatele a ověřovatelů zápisů
Usnesení č. 1/2023: 
ZO Nadějkov schvaluje program jednání a dále paní 

Kláru Tesařovou jako zapisovatelku; paní Marcelu 
Chocholatou jako sčitatelku hlasů a paní Hanu Buchna-
rovou a pana Jiřího Bendu jako ověřovatele zápisu ze 
zasedání dne 16. 02. 2023.

Pro: 14 Proti: 0 Zdržel se: 0
Hospodaření obce v roce 2022, Hospodaření obce v roce 2022, 
termínovaný vkladtermínovaný vklad
Hospodářský výsledek za rok 2022    

  - 250.394,59 Kč
Usnesení č. 2/2023: 
ZO Nadějkov bere na vědomí informaci o hospodář-

ském výsledku obce Nadějkov za rok 2022.
Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 0
Rozpočtové opatření č. 17/2022Rozpočtové opatření č. 17/2022
Usnesení č. 3/2023: 
ZO Nadějkov bere na vědomí rozpočtové opatření č. 

17 k 28. 12. 2022 v celkové výši 978.867,86 Kč na příjmo-
vé i výdajové straně rozpočtu (přiloženo k materiálům).

Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0
Rozpočtové opatření č. 1/2023Rozpočtové opatření č. 1/2023
Usnesení č. 4/2023: 
ZO Nadějkov schvaluje rozpočtové opatření č. 1 

v předloženém znění (přiloženo k materiálům) v celkové 
výši 272.904,- Kč na příjmové i výdajové straně rozpočtu.

Termínovaný vkladTermínovaný vklad
Usnesení č. 5/2023: 
ZO Nadějkov schvaluje založení 3 termínovaných 

vkladů na 3 měsíce, úložka na každý vklad 1.500.000,-
Kč a pověřuje starostu obce realizací.

Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0
 Rozpočtový výhled Rozpočtový výhled
Usnesení č. 6/2023: 
ZO Nadějkov schvaluje střednědobý rozpočtový vý-

hled na roky 2024 – 2026.
Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Stravenkový paušálStravenkový paušál
Usnesení č. 7/2023: 
ZO Nadějkov schvaluje zvýšení příspěvku na stravo-

vání pro zaměstnance obce od 1. 3. 2023 ve formě stra-
venkového paušálu ve výši 90,- Kč na odpracovaný den.

Pro: 13   Proti: 0    Zdržel se: 1 (Arnošt Novák)
Usnesení č. 8/2023: 
ZO Nadějkov schvaluje zvýšení příspěvku na stravo-

vání pro starostu obce od 1. 3. 2023 ve stejném rozsahu 
jako zaměstnanci.

Pro: 13 Proti: 0 Zdržel se: 1 (Arnošt Novák)

Prodej obecního pozemkuProdej obecního pozemku
Jaroslav Dvořák a Hana Dvořáková požádali o od-

koupení části obecního pozemku, pozemkové parcely 
p.č. 346/1 k.ú. Nadějkov, výměra cca 11 m2, ostatní plo-
cha, ostatní komunikace, předmětná část parcely je his-
toricky zaplocena a je využívána jako zahrádka okolo 
domu. Rada obce doporučuje prodej pozemku schválit.

Usnesení č. 9/2023: 
ZO Nadějkov schvaluje prodej části pozemku parc. č. 

346/1, k.ú. Nadějkov o výměře cca 11 m2 za cenu dle 
stanoveného ceníku, pověřuje starostu obce podpisem 
smluv a dokumentů potřebných pro realizaci toho-
to usnesení, náklady spojené se zaměřením pozemku 
vkladem do KN ponese kupující a prodávající stejným 
dílem.

Pro: 14   Proti: 0    Zdržel se: 0
Pozemky pod chodníky Pozemky pod chodníky 
a komunikacemia komunikacemi
Jaroslav Dvořák a Hana Dvořáková požádali obec 

Nadějkov, aby od nich vykoupila část pozemku před je-
jich domem, parc.č. 346/2, k.ú. Nadějkov. Na pozemku 
se nachází chodník, pozemek je v katastru nemovitostí 
veden jako zahrada, v tomto případě se jedná se o část 
pozemku o výměře cca 70m2.

Usnesení č. 10/2023:
ZO Nadějkov schvaluje vykoupení části pozemku 

parc. č. 346/2, k.ú. Nadějkov o výměře cca 70 m2 za 
cenu dle stanoveného ceníku, pověřuje starostu obce 
podpisem smluv a dokumentů potřebných pro realiza-
ci tohoto usnesení, náklady spojené se zaměřením po-
zemku a vkladem do KN ponese kupující a prodávající 
stejným dílem.

Pro: 14   Proti: 0   Zdržel se: 0
Pozemky pro individuální výstavbuPozemky pro individuální výstavbu
Usnesení č. 11/2023:
ZO Nadějkov schvaluje lokalitu pro budoucí indivi-

duální výstavbu na pozemku parc. č. 421/14, k.ú. Na-
dějkov, pověřuje starostu a členy rady obce k jednání 
o směnách pozemků parc. č. 421/15, 421/4, 421/18 
vše k.ú. Nadějkov.Ppověřuje radu obce Nadějkov za-
jištěním zpracování územní studie pro zvolenou lo-
kalitu a zahájením přípravných prací na projektové 
dokumentaci ke stavebnímu povolení; rozpočtová 
opatření spojená s územní studií a přípravnými pra-
cemi na projektové dokumentaci deleguje do pravo-
moci rady obce Nadějkov.

Pro: 13   Proti: 0   Zdržel se: 1 (Jiří Benda)

Místostarosta: 16.500,-Kč
Člen rady: 3.300,-Kč
Člen zastupitelstva: 660,-Kč
Předseda výboru: 1.100,-Kč
Pro: 12 Proti: 0 Zdržel se: 1 (Jiří Dušek)
ZávěrZávěr
Na závěr proběhla diskuze o členství oce v Platfor-

mě proti hlubinnému úložišti. Starosta se setkání Plat-

formy v prosinci zúčastnil. Možnost změny členství na 
člena podporovatele nebyla na širším fóru diskutová-
na. Dle slov starosty jsou důvody ke změně členství 
adekvátní, nicméně doporučuje tuto změnu projednat 
nejprve s ostatními členy z lokality Magdaléna, jak 
bylo projednáno na zastupitelstvu č. 5/2022.

K dotazu k ÚP – nyní jsou zpracovány připomínky, 
obeslány instituce, až se vyjádří, proběhne další veřej-
né projednání.

Usnesení z prosincového zasedání zastupitelstva
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Dotace 2023Dotace 2023
Plánované a připravované projekty pro rok 2023:
    • Místní komunikace (MMR)
Na dotace MMR na opravy místních komunikací zřej-

mě letos dosáhnou pouze 3 kraje z České republiky 
(Karlovarský, Ústecký a Moravskoslezský), které jsou 
výrazně bodově zvýhodněny, obec bude podávat žádost 
o opravu MK Hronova Vesec, šance je téměř nulová. 
Rada projednala možnost, rozdělit komunikaci na úse-
ky a postupně opravovat komunikaci z vlastních zdrojů. 
První etapa opravy by tak byla od obchodu na křižo-
vatku Hronova Vesec-Šichova Vesec. Odhad nákladů na 
opravu celé komunikace je cca 6mil. Kč. Na dotaz, zda je 
počítáno i s opravou návsi v Hr. Vesci a sjezdem ke ško-
le. Starosta odpovídá, že ne. Pro podmínky MMR musí 
být vysoutěžena jedna komunikace z bodu A do bodu 
B. Podle podmínky dotace MMR musí být vysoutěžena 
celá komunikace, může však být rozdělena na úseky, 
které lze realizovat podle dostupného financování.

Usnesení č. 12/2023:
ZO Nadějkov schvaluje realizaci projektu „Oprava 

MK Hronova Vesec“, pověřuje radu obce podáním žá-
dosti o dotaci; vyhlášením výběrového řízení na doda-
vatele a výběr ekonomicky nejvhodnější nabídky de-
leguje do kompetence rady obce Nadějkov, podpisem 
všech dokumentů potřebných k realizaci projektu po-
věřuje starostu obce, provedení potřebných rozpočto-
vých opatření deleguje do pravomoci rady obce. Roz-
sah prací zastupitelstvo schvaluje v případě získání 
dotace na celou délku MK, v opačném případě pak na 
úsek Nadějkov (křižovatka u obchodu) až křižovatka 
Hronova Vesec – Šichova Vesec.

Pro: 14  Proti: 0   Zdržel se: 0
• Místní komunikace (Jihočeský kraj)
V roce 2022 se s přispěním peněz z jihočeského kraje 

podařilo opravit komunikace na Bláhův Mlýn a začátek 
komunikace Homolská (od Starcovy Lhoty), podali jsme 
žádost na Jčk na pokračování projektu opravy MK Ho-
molská od Boučí na křižovatku k rybníku Pilař. Oprava by 
probíhala stejnou technologií – penetrovaný makadam.

Usnesení č. 13/2023:
ZO Nadějkov schvaluje realizaci projektu „Oprava 

MK Boučí- křižovatka Pilař“ pouze v případě získání 
dotace. Vyhlášením výběrového řízení na dodavatele 
a výběr ekonomicky nejvhodnější nabídky deleguje 
do kompetence rady obce Nadějkov, podpisem všech 
dokumentů potřebných k realizaci projektu pověřuje 
starostu obce, provedení potřebných rozpočtových 
opatření deleguje do pravomoci rady obce.

Pro: 14  Proti: 0 Zdržel se: 0
• Fasáda DPS, zateplení (POV Jčk)
Usnesení č. 14/2023:
ZO Nadějkov schvaluje realizaci projektu „Oprava fa-

sády DPS, výměna oken s požadovanými parametry – I. 
etapa“ pouze v případě získání dotace. Vyhlášením výbě-
rového řízení na dodavatele a výběr ekonomicky nejvhod-
nější nabídky deleguje do kompetence rady obce Naděj-
kov, podpisem všech dokumentů potřebných k realizaci 
projektu pověřuje starostu obce, provedení potřebných 
rozpočtových opatření deleguje do pravomoci rady obce.

Pro: 14  Proti: 0 Zdržel se: 0

• Hřbitov (MZE)
Usnesení č. 15/2023:
ZO Nadějkov schvaluje opravu objektu parc. č. st 

159 na hřbitově v Nadějkově, pouze v případě získání 
dotace. Vyhlášením výběrového řízení na dodavatele 
a výběr ekonomicky nejvhodnější nabídky deleguje 
do kompetence rady obce Nadějkov, podpisem všech 
dokumentů potřebných k realizaci projektu pověřuje 
starostu obce, provedení potřebných rozpočtových 
opatření deleguje do pravomoci rady obce.

Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 0
• Úspory energií - FVE pro obce
Usnesení č. 16/2023:
ZO Nadějkov schvaluje přípravu projektu FVE Na-

dějkov a následné podání žádosti o dotaci do vhodné-
ho dotačního titulu, vyhlášením výběrového řízení na 
dodavatele a výběr ekonomicky nejvhodnější nabídky 
deleguje do kompetence rady obce Nadějkov, podpi-
sem všech dokumentů potřebných k přípravě projektu 
a podání žádosti o dotaci pověřuje starostu obce.

Pro: 11  Proti: 0   Zdržel se: 3 (Vít Benda, Jiří Benda, 
Jiří Dušek)
Po hlasování zastupitel V. Benda vyjádřil nespoko-

jenost s udělenou pravomocí radě k uskutečnění VŘ. 
Z nové diskuze vzešel návrh zrušit usnesení č. 16/2023 
a přijmout usnesení nové bez kompetence rady k VŘ a 
nad touto problematikou se sejít v rámci rozšířené rady.

Usnesení č. 17/2023:
ZO Nadějkov ruší usnesení č. 16/2023. 
Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 0
Usnesení č. 18/2023:
ZO Nadějkov schvaluje přípravu projektu FVE Na-

dějkov a přípravu projektu k žádosti o dotaci.
Pro: 14 Proti: 0  Zdržel se: 0
Střecha DPSStřecha DPS
Usnesení č. 19/2023:
ZO Nadějkov schvaluje přípravu projektu „Oprava 

střechy DPS“ a následné podání žádosti o dotaci do 
vhodného dotačního titulu.

Pro: 14 Proti: 0  Zdržel se: 0
Úklid obce, technikaÚklid obce, technika
Usnesení č. 20/2023:
ZO Nadějkov schvaluje nákup zametače na traktor, 

realizací poptávkového řízení na dodavatele a výběr 
ekonomicky nejvhodnější nabídky a provedení po-
třebných rozpočtových změn deleguje do kompetence 
rady obce Nadějkov, podpisem všech dokumentů spo-
jených s nákupem zařízení pověřuje starostu obce.

Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 0
Prodej vozidla MulticarProdej vozidla Multicar
Usnesení č. 21/2023:
ZO Nadějkov schvaluje prodej vozidla Multicar, sta-

novení prodejní ceny deleguje do kompetence rady 
obce Nadějkov (nejvyšší nabídka), podpisem všech 
potřebných dokumentů pověřuje starostu obce.

Pro: 14  Proti: 0 Zdržel se: 0
Nákup vozidla pro obecNákup vozidla pro obec
Usnesení č. 22/2023:
ZO Nadějkov bere na vědomí informaci o nákupu 

vozidla Dacia Duster pro potřeby obce, realizací po-
ptávkového řízení na dodavatele a výběr ekonomicky 
nejvhodnější nabídky deleguje do kompetence rady 
obce Nadějkov, podpisem všech potřebných doku-
mentů pověřuje starostu obce.

Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 0
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Pohled do přehledu služeb v Nadějkově 
ORDINACE LÉKAŘŮ 
Dětská lékařka MUDr. 
Anežka Veselá 
Čtvrtek: 12 – 14 hodin 
Telefonní kontakt: 
381 232 350 (ordinace Tábor), 
381 272 129 (ordinace Nadějkov) 
Praktická lékařka MUDr. Blanka Vlčková 
Úterý: 7.30 – 11.30 hodin, 12.00 – 16:30 hodin. 
Odběry od 7.00 hodin odběry, odpoledne návštěvy 
Telefonní kontakt: 381 272 129 (ordinace Nadějkov), 
382 503 222 (informace, poliklinika Milevsko)    
Zubní lékař MUDr. Vladimír Černý (Jistebnice) 
V Jistebnici ordinuje pouze v úterý. Bližší informace 
na telefonním kontaktu do ordinace: 381 273 431 

POŠTA NADĚJKOV 
Pondělí: 13 – 16 hodin. Úterý: 8 – 11 hodin. Středa: 
13 – 16 hodin. Čtvrtek: 8 – 11 hodin. Pátek: 8– 11 hodin 
SBĚRNÝ DVŮR 
Středa: 13 – 19 hodin. Sobota: 9 – 13 hodin 
Kontaktní osoba: Arnošt Novák (tel. 603 208 149) 
KADEŘNICTVÍ ŽANETA GRYMOVÁ 
Telefonní kontakt: 607 977 809 
POTRAVINY A SMÍŠENÉ ZBOŽÍ 
Unispol Jana Dvořáková 
Pondělí, středa, čtvrtek, pátek: 6.30 – 12, 13 – 16.30 
hodin. Úterý: 6.30 – 12 hodin. Sobota: 7 – 11 hodin. 
Neděle: zavřeno 

Usnesení z únorového zasedání zastupitelstva
HLAS ZASTUPITELSTVAHLAS ZASTUPITELSTVA

Tatra SDH NadějkovTatra SDH Nadějkov
Usnesení č. 23/2023:
ZO Nadějkov schvaluje opravu poškozeného vozidla 

Tatra 148 CAC u Požární technika Komet s.r.o., cenová 
nabídka 67.663Kč včetně DPH, provedení potřebných 
rozpočtových změn deleguje do kompetence rady 
obce Nadějkov, podpisem všech dokumentů spojených 
s opravou zařízení pověřuje starostu obce. 

Pro: 14  Proti: 0 Zdržel se: 0
Věcná břemena, Věcná břemena, 
stanovisko k rekonstrukci VVNstanovisko k rekonstrukci VVN
Usnesení č. 24/2023:
ZO Nadějkov schvaluje uzavření Smluv o zřízení 

věcného břemene 
PI-014330087449/001-FIA, „Bezděkov Písecká - 

NN připojení kabelem“ 
PI-014330084798/002-FIA, „Nadějkov Sládek: 

NN kabelové připojení“ 
a pověřuje starostu obce podpisem těchto smluv. 
Pro: 14 Proti: 0  Zdržel se: 0
Vyjádření k záměru ČEPS, a.s.,Vyjádření k záměru ČEPS, a.s.,
V204 a V207, přestavba na 400kVV204 a V207, přestavba na 400kV
Usnesení č. 25/2023:
ZO Nadějkov nemá námitek k záměru V204 a V207, 

přestavba na 400kV.
Pro: 14  Proti: 0  Zdržel se: 0

ČOV – případová studie, pracovní skupinaČOV – případová studie, pracovní skupina
Usnesení č. 26/2023:
ZO Nadějkov schvaluje zpracování případové stu-

die pro nalezení nejvhodnějších technologií pro čiš-
tění odpadních vod v Nadějkově a osadách. Pověřuje 
radu obce zadáním takové studie; rozpočtová opatření 
spojená se zpracováním studie deleguje do pravomoci 
rady obce Nadějkov.

Zastupitelstvo obce pověřuje radu obce Nadějkov 
ustanovením pracovní skupiny pro přípravu projektu 
“ČOV Nadějkov a osady“.

Pro: 14  Proti:0 Zdržel se: 0
ZávěrZávěr
    • Pojmenování nové ulice – stará cesta 
na Hubov
Usnesení č. 27/2023:
ZO Nadějkov schvaluje pojmenování ulice na po-

zemku parc.č. 1038/1, k.ú. Nadějkov jako Hubovská.
Pro: 14  Proti:0 Zdržel se: 0
 • Využití Popovičárny
Zastupitel J. Benda otevírá téma budoucnost Popo-

vičárny a navrhuje, zda by objekt nevyužila obec jako 
zázemí pro techniku, ať už obecní nebo hasičskou. 
Starosta navrhuje, aby zastupitel Jiří Benda připravil 
případný rozsah prací, které budou v rámci dalšího vy-
užití objektu nezbytné.


